

UCHWAŁA NR XI/50/2025

RADY GMINY MARKUSY

z dnia 27 listopada 2025 roku

**w sprawie ustalenia maksymalnego wynagrodzenia opiekuna dziennego
oraz zasad jego ustalania**

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2025 r. poz. 1153), w związku z art. 43 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 (t.j. Dz. U. z 2025, poz. 798) Rada Gminy Markusy uchwala, co następuje:

§ 1.

1. Ustala się maksymalne wynagrodzenie dziennego opiekuna w wysokości 45,00 zł brutto za jedną godzinę faktycznie sprawowanej opieki nad jedną grupą dzieci w przypadku zawarcia umowy o świadczenie usług.
2. Ustala się maksymalne wynagrodzenie dziennego opiekuna w wysokości 6 500,00 zł brutto miesięcznie za jeden pełny etat w przypadku zawarcia umowy o pracę.
3. Przy ustalaniu wynagrodzenia pod uwagę należy brać:
 - 1) liczbę dzieci znajdujących się pod opieką,
 - 2) wiek dzieci objętych opieką,
 - 3) fakt objęcia opieką dziecka niepełnosprawnego lub wymagającego szczególnej opieki.

§ 2.

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Markusy.

§ 3.

Tracą moc uchwały nr:

1. VIII S/38/2024 Rady Gminy Markusy z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie ustalenia maksymalnego wynagrodzenia opiekuna dziennego oraz zasad jego ustalania.
2. I/4/2025 Rady Gminy Markusy z dnia 29 stycznia 2025 roku zmieniająca uchwałę nr VIII S/38/2024 Rady Gminy Markusy z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie ustalenia maksymalnego wynagrodzenia opiekuna dziennego oraz zasad jego ustalania.

§ 4.

Uchwała wchodzi w życie od dnia 1 stycznia 2026 r. i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego.

Uzasadnienie

W myśl art. 43 ustawy o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 maksymalną wysokość wynagrodzenia dziennego opiekuna zatrudnianego przez jednostki samorządu terytorialnego oraz zasady jego ustalania określa, w drodze uchwały, odpowiednio rada gminy, rada powiatu lub sejmik województwa. Z dniem 1 stycznia 2026 r. wejdzie w życie rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 11 września 2025 r. w sprawie minimalnego wynagrodzenia za pracę oraz wysokości minimalnej stawki godzinowej w 2026 r. (Dz. U. z 2025, poz. 1242), zgodnie z którym minimalne wynagrodzenie za pracę wynosić będzie 4.806,00 zł brutto. Opiekun dzienny zatrudniany przez urząd gminy podlega przepisom rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 25 października 2021 r. w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych (t.j. Dz. U. z 2024, poz. 1638 ze zm.), zgodnie, z którym minimalny poziom wynagrodzenia zasadniczego opiekuna dziennego określony został w XI kategorii zaszeregowania, tj. na kwotę 4.870,00 zł. Projekt rozporządzenia Rady Ministrów zmieniającego powyższe rozporządzenia (nr projektu RD245) zakłada podwyższenie wynagrodzeń w poszczególnych kategoriach zaszeregowania o ok. 3%. W takiej sytuacji minimalne wynagrodzenie opiekuna dziennego w 2026 roku może wynosić ok. 5.016,00 zł., co spowoduje przekroczenie maksymalnego wynagrodzenia (5.000,00 zł) określonego uchwałą Rady Gminy Markusy nr VIII S/38/2024 z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie ustalenia maksymalnego wynagrodzenia opiekuna dziennego oraz zasad jego ustalania.

Mając na względzie powyższe, podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.